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TANECZNE EMOCJE NA ZĄBKI DANCE CHAMPIONSHIP

1 października 2022 r. odbył się turniej Ząbki Dance 
Championship. Była to druga odsłona Turnieju Tańca 
S p o r t o w e g o  p o d  H o n o r o w y m  P a t r o n a t e m 
Burmistrza naszego Miasta Małgorzaty Zyśk.  

Ząbki Dance Championship odbył się w konkurencjach 
tanecznych:
• Disco Dance, 
• Hip-Hop, 
• Performing Art. Improvisation,
• Grupy Tańca. 

Impreza miała charakter turnieju ogólnopolskiego. Pieczę nad 
przebiegiem sportowej rywalizacji sprawowała Joanna 
Szewczyk, prezes Związku Tańca Nowoczesnego wraz z Joanną 
Papą sędzią głównym. Ogromne wrażenie wywarł na 
publiczności prowadzący wydarzenie konferansjer Maciej 
'Remmic' Remiszewski, który potra�ł rozbawić cała halę 
sportową swoim show i animacją dla dzieci i młodzieży.

Łącznie zostało zgłoszonych 318 prezentacji tanecznych. 
W wydarzeniu udział wzięły kluby taneczne, zarówno 
z najbliższego sąsiedztwa, jak i nieco bardziej odległych 
rejonów kraju: D-Dance Ząbki, Akademia Pani Szafki Marki, 
A c r o  D a n c e  W a r s z a w a / M a r k i ,  S h o c k  D a n c e 
Wołomin/Warszawa, Hokus Białystok, Gama Kłodawa, Born 2 
Dance Legionowo, Szkoła Tańca i Baletu Andrespol, Your Spot 
Warszawa, Stop And Go Warszawa, Abstrakt Sochaczew, Duo 
Dance Radzymin i Lemono Dance Center Warszawa. 

Turniej Ząbki Dance Championship zostanie zapamiętane 
wśród tancerzy jako wydarzenie  rozpoczynające powakacyjną 

r y wal izację  spor tową w sporcie  tanecznym pr zed 
najważniejszymi rozgrywkami  takimi jak Mistrzostwa Polski 
w Sporcie Tanecznym. 

-  Wszechstronna i  nowoczesna hala spor towa Szkoły 
Podstawowej nr 6 w Ząbkach gwarantuje wygodną i bezstresową 
rywalizację na wysokim poziomie organizacyjnym - zauważył 
organizator Robert Jakubowski ze Stowarzyszenia Tańca 
Sportowego Shock Dance.

Zarząd Stowarzyszenia Tańca Sportowego Shock Dance składa 
podziękowania dla: pani Małgorzaty Zyśk - burmistrz Miasta 
Ząbki, dyrektor SP6 Ząbki, dyrektora MOSiR Ząbki, prezesa 
PWiK Ząbki, prezesa MCS Ząbki, komendanta Straży Miejskiej 
w Ząbkach za pomoc w organizacji wydarzenia.
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AQUICK MAZOWIECKI PUCHAR POLSKI KOBIET 
DLA PIŁKAREK Z ZĄBEK

Zawodniczki UKS Ząbkovii II Ząbki pokonały 3:1 
MUKS Praga II Warszawa i w nagrodę wystąpią na 
szczeblu centralnym rozgrywek o Puchar Polski.

Mecz, rozegrany w środę 28.09.2022 r. na stadionie Aktywnej 
Warszawy, przy ul. Marymonckiej 22, był bardzo zacięty. Do 
przerwy nasze piłkarki prowadziły 2:1 po tra�eniach Amelii 
Skowrońskiej (6') i Mai Kowalewicz (25'). Po zmianie stron 
zwycięstwo w 56. minucie spotkania przypieczętowała  Amelia 
Skowrońska.

W drodze do Wielkiego Finału nasza drużyna rozgromiła dwa 
zespoły. Najpierw pokonała 14:0 WAP Warszawa, a następnie 
wygrała 11:3 z drużyną Vulcana Wólka Mlądzka.

Sukces zawodniczek Ząbkovii pokazuje jak dobrze szkoli się 
piłkarki w naszym mieście. Trzon drużyny tworzą zawodniczki 
z roczników 2006-2008, na co dzień grające w Centralnej Lidze 
Juniorek U-17.Trenerką jest była zawodniczka UKS Ząbkovia 
Ząbki – Bogumiła Szczurowska. Drużynę wzmocniły cztery 
zawodniczki 1-ligowe, ale trzeba pamiętać, że były to także 
młode piłkarki (roczniki 2003-2005).
Królową Strzelczyń AQUICK Mazowieckiego Pucharu Polski 
Kobiet, z sześcioma  tra�eniami na koncie została Amelia 
Skowrońska. Taką samą liczbę bramek zdobyła także inna 
zawodniczka UKS Ząbkovia II Ząbki – Maja Kałun. Amelia 
zagrała jednak tylko w dwóch pucharowych spotkaniach, 
a Maja zaliczyła trzy występy w tych potyczkach i dlatego to jej 
przyznano tytuł.

Zwycięstwo w Finale dało zawodniczkom Ząbkovii II Ząbki 
przepustkę do ogólnopolskiego etapu Pucharu Polski Kobiet, 
gdzie grała będzie także 1-ligowa drużyna Ząbkovii. Teraz 
z niecierpliwością czekamy na losowanie par II etapu Pucharu 
Polski Kobiet. Obydwie drużyny swoje kolejne mecze rozegrają 
26 października 2022 roku.

INFORMACJA O JUBILEUSZACH 
DŁUGOLETNIEGO POŻYCIA MAŁŻEŃSKIEGO 
W imieniu Burmistrza Miasta Ząbki informuję, że w dniu:

24 października 2022 roku o godzinie 17:00, w Urzędzie Stanu 
Cywilnego w Ząbkach, przy ul.Wojska Polskiego 10.
Odbędą się uroczystości wręczenia Medali za Długoletnie 
Pożycie Małżeńskie.

Na prośbę Kierownika USC, odpowiedzialnego za organizację 
i przebieg spotkania
- osoby, które planują udział w uroczystości bardzo proszę 
o  p o t w i e rd ze n i e  s we g o  u d z i a ł u  n a  a d re s  e - m a i l : 
joanna.konieczna@zabki.pl lub telefonicznie (22) 51-09-710 do 
dnia 20 października 2022 r.

PODSUMOWANIE UWAG I WNIOSKÓW  
DO PROJEKTU MPA

W ramach konsultacji społecznych projektu Miejski 
Plan Adaptacji do zmian klimatu dla Miasta Ząbki 
mieszkańcy złożyli swoje uwagi i spostrzeżenia. 
Okazją do tego były zorganizowane jeszcze 
w czerwcu spotkania w Urzędzie Miasta oraz ankieta 
on-line.

Zebrane głosy podzielone zostały na 15 wniosków/uwag 
obejmując swoim zakresem całość Państwa opinii. 12 spośród 
nich zostało pozytywnie uwzględnionych i znajdują się już 
w projekcie lub znajdą odzwierciedlenie w �nalnej wersji MPA 
dla Miasta Ząbki, z czego część w ograniczonym zakresie. Do 
pozostałych uwag przygotowano uzasadnienie dlaczego nie 
ma możliwości ich uwzględnienia w dokumencie.

Większość uwag dotyczyła uszczegółowienia działań już 
ujętych w projekcie MPA. Przeprowadzone konsultacje 
z Ministerstwem Klimatu jednoznacznie potwierdziły 
uzasadnienie do podtrzymania pewnego stopnia ogólności 
dokumentu. Plany wieloletnie nie powinny określać zakresu 
konkretnych projektów – może to skutkować ograniczeniem 
możliwości pozyskiwania środków na inne działania 
w przyszłości. Należy również pamiętać, że MPA jest 
„zobowiązaniem” Władz Miasta do ich realizacji, w związku 
z czym działania nie mogą dotyczyć przedsięwzięć, na 
realizację których nie mają one wpływu lub ich wpływ jest 
ograniczony. Z tego też wynikają odrzucone wnioski.

Urząd Miasta Ząbki dziękuje za wniesiony wkład i zachęca do 
aktywnego uczestnictwa w przyszłych konsultacjach 
dotyczących projektów związanych z adaptacją do zmian 
klimatu.

UM Ząbki



OFERTA PRACY (UMOWA ZLECENIE)
Burmistrz Miasta Ząbki poszukuje osoby chętnej do 
pracy w charakterze dozorcy budynku Urzędu 
Miasta, budynków do niego przynależnych wraz 
z terenami  bezpośrednio przyległymi.  

Zakres wykonywanych zadań:

1)  otwieranie i zamykanie budynku Urzędu Miasta, 

2) sprawowanie nadzoru od czasu zakończenia pracy przez 
pracowników obsługi Urzędu do jego zamknięcia, 

3) wykonywanie drobnych prac porządkowych w otoczeniu 
Urzędu, 

4)  dbanie o zieleń wokół Urzędu,

5)  bieżąca współpraca z �rmą ochraniającą Urząd.

Forma zatrudnienia:

Umowa zlecenie w wymiarze nieprzekraczającym 75 godzin 
miesięcznie.
Praca zmianowa co drugi dzień oraz zastępstwo w przypadku 
nieobecności zmiennika.

Osoby zainteresowane ofertą prosimy o złożenie formularza 
ofertowego (załącznik nr 1) w terminie do 10 października br. 
w Biurze Obsługi Interesanta Urzędu Miasta ul. Wojska 
Polskiego 10, 05-091 Ząbki lub o wysłanie go w wersji 
elektronicznej na adres e-mail  krzysztof.pieniak@zabki.pl.

*Załącznik nr 1- formularz oferty (strona 4).

*Załącznik nr 2- plan usytuowania obiektu.

Osoby do kontaktu:
Krzysztof Pieniak tel. 22 5109 728  
……………………………………….

mailto:krzysztof.pieniak@zabki.pl


ŚWIĘTO SZKOŁY W SZKOLE PODSTAWOWEJ 
NR 3 IM. MAŁEGO POWSTAŃCA W ZĄBKACH 

Ten dzień był pełen atrakcji i wrażeń dla całej szkolnej 
społeczności. Rajd w leśnych ostępach dla klas 
młodszych, gra miejska dla starszych uczniów 
i teatralne przedstawienie dostarczyły wszystkim 
wiele pozytywnych emocji i radości. Nie zabrakło 
pysznej grochówki i kiełbasek.

Na boisku szklonym odbył się również pokaz wyszkolenia 
kawaleryjskiego w wykonaniu 1 Pułku Ułanów Krechowieckich 
im. płk. Bolesława Mościckiego.

Podczas święta szkoły odbyło się także sadzenie drzew, którym 
ząbkowska placówka zainaugurowała realizację projektu 
promującego działania na rzecz poprawy klimatu. Projekt 
będzie realizowany w latach 2022-2027.

- Także Pani Burmistrz Małgorzata Zyśk, Pani Dyrektor Ewa 
Kacprzak, Pani Przewodnicząca Rady Rodziców Marzena Toton 

i Nauczyciel-Psycholog, a zarazem pomysłodawca Pani 
Katarzyna Markowska, posadziły drzewa na terenie szkoły, 
w ramach projektu realizowanego przez naszą szkołę "Drzewa dla 
Ziemi". Uśmiechy na twarzach uczniów świadczą o tym, że się 
podobało. Serdecznie dziękujemy również Rodzicom, którzy 
pomogli w organizacji tego wydarzenia – poinformowała za 
pośrednictwem mediów społecznościach Rada Rodziców 
Szkoły Podstawowej nr 3 im. Małego Powstańca w Ząbkach.

SP3/KSA



DYSTRYBUCJA TABLETEK JODKU POTASU 
W PRZYPADKU ZAGROŻENIA RADIACYJNEGO
4  p a ź d z i e r n i k a  w  M a z o w i e c k i m  U r z ę d z i e 
Wojewódzkim w Warszawie (MUW) odbyła się 
konferencja prasowa wojewody Konstantego 
Radziwiłła, podczas której zostały przekazane 
założenia dotyczące dystrybucji tabletek jodku 
potasu w przypadku potencjalnego zagrożenia 
radiacyjnego. Obecnie na terenie województwa 
mazowieckiego utworzonych zostało 1567 punktów 
dystrybucji i - zdaniem wojewody - odpowiednia 
liczba tabletek została zabezpieczona. W Ząbkach 
punkt dystrybucji mieści się przy ul.  ul. Orla 1, PZOZ 
Przychodnia „ORLA”.

Zdaniem wojewody Konstantego Radziwiłła zagrożenie nie 
występuje

- (…) chcemy być przygotowani na każdą ewentualność. We 
wszystkich gminach są wyznaczone punkty dystrybucji, a tabletki 
są tam już dostarczone. Jednak należy pamiętać, że  jodek potasu 
powinno się stosować tylko w przypadku realnego zagrożenia.  
Nie ma potrzeby i nie powinno się go brać na własną rękę i bez 
wskazań medycznych – wyjaśnia wojewoda Mazowiecki 
Konstanty Radziwiłł.

Zgodnie z wytycznymi wojewody mazowieckiego wydanie 
preparatu w punktach wydawania nastąpi dopiero po decyzji 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o rozpoczęciu 
akcji wydawania tabletek jodku potasu.

- Jodek potasu powinien być przyjmowany zgodnie ze 
wskazaniami medycznymi, ponieważ jest to lek, który może 
wchodzić w interakcje z innymi produktami leczniczymi, a także 
wywoływać działania niepożądane. Każdy, kto ma wątpliwości 
w tym zakresie, powinien skontaktować się z lekarzem 
pierwszego kontaktu – mówi Tomasz Sławatyniec. dyrektor 
Wydziału Zdrowia Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego 
w Warszawie.

Zgodnie ze wskazaniami medycznymi preparat jodku potasu 
przeznaczony jest dla osób do  60 roku życia.

Według informacji Państwowej Agencji Atomistyki rosyjskie 
działania militarne na Ukrainie oraz ataki na Zaporoską 
Elektrownię Jądrową nie stwarzają bezpośredniego 
zagrożenia dla mieszkańców Polski, a przygotowanie planu 
dystrybucji tabletek jodku potasu jest standardową procedurą, 
związaną z zarządzaniem kryzysowym i ma na celu 
zapewnienie bezpieczeństwa obywatelom. 

Na terenie całego województwa mazowieckiego dostarczono 
preparat do wszystkich 1567 punktów dystrybucji m.in. 
w szkołach, przychodniach, aptekach. W Warszawie utworzono 
625 punktów dystrybucji tabletek. W przypadku uruchomienia 
wydawania, tabletki jodku potasu będą wydawane osobom 
bez względu na miejsce zamieszkania. W Ząbkach punkt 
dystrybucji mieści się przy ul. Orla 1, PZOZ Przychodnia „ORLA”, 
planowana jest również dystrybucja we wszystkich 
prywatnych przychodniach opieki zdrowotnej w naszym 
mieście.
 

MUW/KSA



ZĄBKI WSPÓŁTWORZYŁY NAJWIĘKSZY 
SYSTEM MONITOROWANIA JAKOŚCI 

POWIETRZA W EUROPIE. 
W ramach projektu  „Wir tualny  Warszawsk i  Obszar 
Funkcjonalny (Virtual WOF)” współ�nansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego województwa 
mazowieckiego na lata 2014-2020 powstał prawdopodobnie 
największy w Europie system monitorowania zanieczyszczeń 
powietrza. Jest to część projektu Virtual WOF (VWOF) tzw. 
komponent e-środowisko. 

Na terenie  Warszaw y i  17  podwarszawsk ich gmin 
zamontowano 164 czujniki mierzące zanieczyszczenia 
powietrza. Czujniki mierzą zanieczyszczenie pyłami 
zawieszonymi PM10, PM2,5, a także frakcję PM1, czyli pyłami, 
których średnica nie przekracza 1 mikrometra. Oprócz tego 
wszystkie czujniki mierzą zanieczyszczenie dwutlenkiem 
azotu, a część urządzeń zlokalizowanych z dala od ulic, 
dodatkowo ozonem. Na terenie Warszawy (lider projektu) 
zostało zamontowanych 108 urządzeń. W  7 podwarszawskich 
gminach (partnerach projektu) tj. w: Halinowie, Izabelinie, 
Karczewie, Konstancinie-Jeziornie, Lesznowoli, Milanówku, 
Nieporęcie, Nowym Dworze Mazowieckim, Otwocku, 
Piastowie, Radzyminie, Starych Babicach, Sulejówku, 
Wieliszewie, Wołominie, Ząbkach i Zielonce zostało 
zamontowanych 56 czujników . W Ząbkach zamontowane jest 
5 czujników systemu, w tym jeden mierzący dodatkowo 
stężenie ozonu.

Nowe czujniki zostały zamontowane:
• na budynku Szkoły Podstawowej Nr 6 na ul. Dzikiej 36 – ten 

mierzy dodatkowo stężenie ozonu,
•  na budynku Urzędu Miasta, 
•  na maszcie syreny alarmowej na ul. Wolności,
•  na budynku Stacji Uzdatniania Wody na ul. Hublaczyków 1,
•  na budynku przedszkola przy ul. Prusa.

Czujniki z projektu unijnego uzupełniają funkcjonujące od 
kilku lat 4 prostsze czujniki �rmy Airly sp. z o.o. Jeden z nich 
zamontowany przez Powiat i 3 przez Towarzystwo Przyjaciół 
Ząbek. Te czujniki są w następujących lokalizacjach:
•  na budynku Szkoły Nr 3 przy ul. Kościelnej 2,

•  na budynku Szkoły Nr 1 na ul. Piłsudskiego,
•  na budynku Szkoły Nr 5 na ul. Batorego 37, 
• Czwarty czujnik, przeniesiony z budynku Urzędu Miasta 

zostanie wkrótce zamontowany na budynku przy 
ul. Torfowej 28 i ponownie uruchomiony. Wskazania z tych 
czujników można sprawdzić na mapie https://airly.org/map/ 

W ramach projektu VWOF dodatkowo powstały na terenie 
Warszawy dwie nowe kontenerowe stacje pomiarowe 
zanieczyszczeń powietrza w standardzie krajowego 
monitoringu powietrza GIOŚ. Tam stężenia zanieczyszczeń 
powietrza są mierzone metodami referencyjnymi. Dane 
pomiarowe z 7 dotychczasowy stacji referencyjnych i 2 nowych 
wybudowanych w ramach projektu tra�ają do systemu 
informatycznego i są wykorzystywane do kalibracji sieci 
czujników, do tego samego systemu tra�ają dane ze 
wszystkich czujników. 

Czujniki dostarczyła wybrana w przetargu �rma Airly Public sp. 
z o.o (siostrzana spółka �rmy Airly sp. z o.o. która rozwija 
komerc yjną sieć monitor ingu prostymi czujnik ami 
zanieczyszczeń).

Czujnik z projektu VWOF są bardziej zawansowane, mają 
wymuszony wentylatorem, stały przepływ powietrza przez 
komorę pomiarową, dodatkowo przepływające powietrze jest 
ogrzewane, aby wyeliminować kondensację pary wodnej 
(kropelki mgły), które laser może zliczać jako cząstki pyłów. To 
w przypadku prostych czujników zawyża wynik pomiaru i jest 



k o r y g o w a n e  p r o g r a m o w o  n a  p o d s t a w i e  d a n y c h 
o temperaturze i wilgotności powietrza.

Aktualne dane pomiarowe zanieczyszczeń ze wszystkich stacji 
referencyjnych oraz 164 nowych czujników można sprawdzić 
już na warszawskiej platformie IoT (otwiera się w nowej karcie) 
oraz w aplikacji mobilnej Warszawa 19115.

IoT czyli urządzenia Internetu Rzeczy (ang. Internet of Things) 
to jeden z wiodących trendów nowoczesnych miast. 
Umieszczone w przestrzeni miasta czujniki monitorujące 
parametry środowiska oraz miejskiej infrastruktury wraz 
z zaawansowanymi systemami informatycznymi stanowią 
źródło wiarygodnych danych – uzyskiwanych automatycznie 
w czasie zbliżonym do rzeczywistego. 

Niedługo dane z czujników powietrza zostaną udostępnione 
w ramach tzw. „danych po Warszawsku” czyli projektu 
udostępniania „ otwierania” danych, do wykorzystania 
w celach analitycznych lub przez twórców różnych aplikacji 
Otwarte dane Warszawy udostępniane są sukcesywnie na 
platformie api.um.warszawa.pl (otwiera się w nowej karcie).

Urzędy gmin zaangażowanych w projekt mają również dostęp 
do panelu systemu, dzięki któremu mogą monitorować 
sprawność czujników, przeglądać i pobierać dane pomiarowe 
z określonego okresu czasu i wybranych czujników.

System pomiaru powietrza w tym zakup czujników został 
do�nansowany w 80% z środków UE.



30 LAT MINĘŁO JAK JEDEN DZIEŃ !!!

Jubileuszowe Jesienne Biegi Przełajowe już za nami. W sobotę 
24 września w parku ząbkowskim było wesoło, gwarno 
i radośnie. Pogoda dopisała, piękne słońce zachęcało do 
aktywnego wysiłku. Polała się niejedna kropla potu, ale 
satysfakcja z udziału i ukończenia biegu była bezcenna. Już 
sam udział w biegu gwarantował zdobycie nagrody, ponieważ 
każdy zawodnik kończąc bieg dostawał szansę udziału w loterii 
fantowej. Najlepsi zawodnicy otrzymali pamiątkowe medale 
i upominki, a zwycięzca każdego biegu ponadto koszulkę 
okolicznościową ufundowaną przez Radę Rodziców SP2.

Wszystkim uczestnikom bardzo mocno kibicowały Pani Olga 
Kisiel, która 30 lat wcześniej otwierała pierwsze jesienne biegi 





oraz Burmistrz Miasta Pani Małgorzata Zyśk, która od początku 
swojej kadencji objęła biegi swoim patronatem. Jak co roku 
swoim uśmiechem i wsparciem obdarzała nas Pani Dyrektor 
Irena Małyszczuk. 

Przez cały czas trwania imprezy przedstawiciele naszej szkolnej 
Drużyny SMA dzielnie zbierali kilometry dedykując swój 
wysiłek osobom chorym na rdzeniowy zanik mięśni. Nasi 
wolontariusze zbierali fundusze, które w całości zasilą konto 
Fundacji SMA.

Ogromną niespodziankę sprawiła nam Rada Rodziców przy 
SP2, która zorganizowała mini kawiarenkę, gdzie można było 
za symboliczną kwotę zakupić przepyszne ciasta własnego 
wypieku oraz kawę i herbatę.

Ogromne podziękowania kierujemy do: Giełdy Praskiej, która 
rokrocznie wspiera naszą imprezę, zaopatrując uczestników 
biegów w napoje i słodkości, Urzędu Miasta za wsparcie 
w postaci nagród dla uczestników oraz niezastąpionej i prężnej 
Radzie Rodziców za wsparcie �nansowe, nieocenioną pomoc 
w przygotowaniach i otwartość na nasze oczekiwania.

Dziękujemy nauczycielom i pracownikom SP2, nauczycielom 
zaprzyjaźnionych szkół oraz wolontariuszom z SP2 i Szkoły 
Katolickiej za pomoc w sprawnym przeprowadzeniu imprezy.



ŚLUBOWANIE PIERWSZOKLASISTÓW Z SP3
Aż 173 uczniów klas pierwszych przystąpiło 6 
października w obecności  Małgor zaty Zyśk 
Burmistrza Miasta Ząbki do ślubowania w Szkole 
Po d s t awowe j  n r  3  w  Z ą b k a c h .  S i e d e m  k l a s 
pierwszych w SP3, stanowi najliczniejszą grupę 
pierwszaków wśród wszystkich miejskich placówek 
w naszym mieście.

Ślubowanie na sztandar szkoły to zawsze ogromne przeżycie, 
zarówno dla pierwszoklasistów, którzy niedawno stali się 
uczniami, jak i dla ich rodziców oraz najbliższych. Życzenia 
wielu sukcesów w nauce złożyła uczniom, rodzicom oraz 
kadrze pedagogicznej Małgorzata Zyśk burmistrz naszego 
miasta. 

Po ślubowaniu odbyło s ię symboliczne pasowanie 
pierwszoklasistów na uczniów. Uczestniczący w uroczystości 
rodzice i najbliżsi nie kryli wzruszenia i dumy ze swoich 
pociech. Dzieci otrzymały od Urzędu Miasta Ząbki drobne 
upominki. Ten radosny i pełen pozytywnych emocji dzień na 
długo pozostanie w ich pamięci. 

Życzymy pierwszoklasistom, żeby zawsze radośnie szli do 
swojej szkoły i aby spędzone w niej chwile sprawiały im jak 
najwięcej satysfakcji, a wspólna nauka i zabawa i była 
prawdziwą przygodą.  

KSA



OBNIŻAMY KOSZTY ZUŻYCIA ENERGII 
ELEKTRYCZNEJ

Nasze miasto stawia na rozwiązania pozwalające 
oszczędzać energię od wielu lat. Już niebawem 
w  z ą b kows k i c h  s z ko ł a c h  i  u r zę d z i e  m i a s t a 
wymienione zostanie oświetlenie, zamiast starych 
żarówek pojawią się energooszczędne świetlówki 
LED. Małgorzata Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki złożyła 
do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i  G ospodark i  Wodnej  w Warszawie wniosek 
o do�nansowanie na kwotę 100.000 złotych na 
wymianę źródeł światła. W ramach projektu 
planowana jest wymiana 3669 starych świetlówek 
o ra z  z a i n s t a l owa n i e  1 2 2  p a n e l i  L E D,  k tó re 
w y e l i m i n u j ą  4 8 8  k o l e j n y c h  ś w i e t l ó w e k . 
W następnych etapach nasz ratusz zamierza 
pozyskać kolejne do�nansowania na wymianę 
oświetlenia w budynkach użyteczności publicznej. 

Jednym ze sposobów na oszczędzanie energii w miastach jest 
zainstalowanie energooszczędnego oświetlenia, nie tylko na 
ulicach, ale także w obiektach, które wymagają dobrego 
oświetlenia, m.in. w szkołach i przedszkolach.

Warto przypomnieć, że proces oszczędzania energii został 
w naszym mieście zapoczątkowany kilka lat temu. Już w 2017 
roku, w ramach projektu realizowanego w formule 
partnerstwa publiczno-prywatnego, wymienione zostały 
w Ząbkach  wszystkie lampy uliczne na oświetlenie LED oraz 
oprawy i skrzynki oświetlenia nocnego. Zainstalowano także 
zegary astronomiczne. Przeprowadzona na terenie Ząbek,  
w latach 2017 i 2018, kompleksowa modernizacja oświetlenia 
ulicznego znacząco wpłynęła na zmniejszenie emisji 
dwutlenku węgla oraz zużycia energii elektrycznej. Aby 
o g r a n i c z y ć  z u ż y c i e  e n e r g i i  w y k o n a n o  r ó w n i e ż 
termomodernizację dwóch najstarszych obiektów szkolnych - 
Szkoły Podstawowej nr 1 i Szkoły Podstawowej nr 2 oraz 
ząbkowskiego ratusza. Na budynku Urzędu Miasta Ząbki 
zostały dodatkowe zainstalowane panele słoneczne. 

- Dzięki modernizacji, znacznie zredukowaliśmy emisję 
dwutlenku węgla do środowiska, co ma także niebagatelny 

wpływ na ochronę środowiska naturalnego. Wskaźnik 
oszczędności zużycia energii elektrycznej potrzebnej do 
oświetlenia ulic na terenie Miasta Ząbki wynosi obecnie ponad 
60%, co pozwala zaoszczędzić nawet 600 MWh. Dalsze 
z m n i e j s z e n i e  z u ż y c i a  e n e r g i i  m u s i a ł o b y  s i ę  w i ą z a ć 
z wyłączeniami oświetlenia ulicznego. Zapewniamy jednak, że 
tego typu decyzje nie są obecnie przedmiotem rozważań – 
informował niedawno Urząd Miasta Ząbki.

Wymiana oświetlenia, to nie jedyna inicjatywa podjęta przez 
ząbkowski samorząd. Również nowoczesne 12-oddziałowe 
przedszkole, które powstanie przy ul. Batorego 37A będzie 
obiektem zasilanym z odnawialnych źródeł energii, podobnie 
jak powstająca  przy SP1 hala sportowa oraz realizowany przy 
ul. Kaszubskiej budynek komunalny, gdzie zamontowane 
zostaną panele fotowoltaiczne.

- Na budynku przedszkola publicznego przy ul. Batorego 37A 
planujemy zainstalować 67 paneli fotowoltaicznych o mocy 20 
kWh, natomiast na bloku komunalnym przy ulicy Kaszubskiej 
zainstalowanych zostanie 60 paneli o mocy 18 kWh. Zarówno na 
budowę przedszkola, jak i budynku komunalnego, których 
elementami są instalacje fotowoltaiczne, pozyskaliśmy 
do�nansowanie zewnętrzne. Wykorzystanie paneli obniży koszty 
energii elektrycznej w obu obiektach. Jest to szczególnie istotne 
w przypadku przedszkola, w którym jej zużycie jest, ze 
zrozumiałych względów, bardzo duże – podkreśla Małgorzata 
Zyśk, burmistrz naszego Miasta.

KSA

OSP ZĄBKI ĆWICZYŁO PROWADZENIE 
AKCJI RATUNKOWEJ 

24 września na stadionie MOSiR w Ząbkach odbyły 
się ćwiczenia z zakresu ratownictwa technicznego - 
wypadek masowy. W szkoleniu zorganizowanym 
przez  Ochotniczą Straż Pożarną  w Ząbkach, udział 
wzięli także strażacy z jednostek zaprzyjaźnionych. 
Scenariusz zakładał wypadek masowy, z udziałem 
autobusu i dwóch samochodów osobowych, a co za 
tym idzie wiele rannych osób. Tego typu zajęcia na 
pewno przyczynia się do zwiększenia gotowości 
bojowej naszych strażaków.



W odbywających się pod patronatem Małgorzaty Zyśk, 
burmistrz Miasta Ząbki, ćwiczeniach uczestniczyli także 
strażacy z Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 
Wołominie, OSP Ładzyń, OSP w Markach i OSP Raszyn. W celach 
ćwiczeniowych sprowadzono wraki samochodów i autokaru 
tak, aby jak najbardziej realnie przeprowadzić symulację 
zdarzenia masowego, co pozwoliło na sprawdzenie 
teoretycznej wiedzy strażaków w praktyce, a wszystko pod 
okiem wykwali�kowanych instruktorów ze Szkoły Głównej 
Służby Pożarniczej w Warszawie. 

Głównym celem ćwiczeń było zwiększenie skuteczności, 
poszerzenie wiedzy merytorycznej i praktycznej strażaków 
ratowników w zak resie ratownic twa technicznego 
w przypadku wystąpienia zdarzenia skutkującego dużą liczbą 
poszkodowanych. O skali  szkolenia świadczy liczba 
pozorantów (było ich niemal 30) oraz strażaków z wielu 
jednostek OSP, a także zastępu z Jednostki Ratowniczo-
Gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej w Wołominie. 

Strażacy trenowali zabezpieczenie miejsca wypadku 
m a s owe g o  o ra z  b e z p i e c z n e  d l a  p o s z k o d owa nyc h 
wydobywanie ich z pojazdów. Podczas ćwiczeń prowadzono 
również segregację poszkodowanych tak zwany „Triage”. Jej 
celem jest udzielenie pomocy jak największej liczbie 
poszkodowanych w wypadku, w jak najkrótszym czasie. 
Ratownicy na samym początku działań prowadzą wstępną 
segregację na miejscu zdarzenia, oznaczając poszkodowanych 
kolorem czerwonym (pomoc priorytetowa; ewakuacja, pomoc 
medyczna i transport w pierwszej kolejności), żółtym (pomoc 
pilna; pacjenci którzy odnieśli obrażenia i wymagają pomocy 
medycznej, jednak opóźnienie w jej wdrożeniu nie zagraża ich 

życiu) oraz zielonym (pacjenci, którzy przeżyją, niezależnie od 
rodzaju udzielonej pomocy). 

Kolejnym elementem prowadzonych w naszym mieście 
ćwiczeń była ewakuacja poszkodowanych ze strefy 
niebezpiecznej oraz udzielenie im kwali�kowanej pomocy 
medycznej na miejscu. Ratownicy doskonalili również taktykę 
działań ratownicz ych poprzez technik i  dojścia  do 
poszkodowanych przy użyciu narzędzi hydraulicznych.

Tego typu zajęcia na pewno przyczynią się do zwiększenia 
gotowości bojowej naszych strażaków.

Fot. Bogdan Śladowski
KSA



WYBIEG DLA PSÓW - JUŻ NIEBAWEM OTWARCIE
Budowa wybiegu dla psów, z inicjatywy mieszkańców Miasta Ząbki, zbliża się ku końcowi. Została już zasiana 
trawa.  Ogrodzony psi wybieg przy ul. Andersena będzie wyposażony w ławki, kosze oraz pojemniki do wody. 
Czworonożni mieszkańcy skorzystają z zabawek polskiej �rmy Lars Laj.






